
   

Motion 8: RIG 
 
Motionen yrkar på att: 

  
• Ansök till RF om ett intag till riksidrottsgymnasium {RIG) för olympisk 

tyngdlyftning. 

 

Styrelsen föreslår förbundsmötet:  

Att yrka avslag till motionen. 

 

Styrelsens utlåtande 

De senaste åren har STF tagit ansvar över att utveckla NIU-verksamheten genom att 

tillsammans med rektor och instruktör ta fram såväl utvecklingsplan som verksamhetsplan. Det 

finns en löpande dialog, vi har besökt skolan, vi har årliga informationsmöten med potentiella 

elever, stått för avgiften för eleverna när de ville gå distriktsdomarutbildning, bjudit NIU-

instruktören till ETH och olika möten inom elit och utbildning. Det som inte framgår i motionen 

är att:  

 

1. RF har tidigare indikerat till STF att en ansökan från den nuvarande NIU-verksamheten om 

att bli ett Riksidrottsgymnasium (RIG) inte skulle godkännas. Anledningen är de befintliga 

utmaningar som NIU står inför, såsom bristande intresse att gå där och för låga idrottsliga 

resultat. Det är viktigt att ta hänsyn till denna information för att undvika att resurser och tid 

används i onödan. 

 

2. Det finns redan en utvecklingsplan för NIU som både motionären (lärare/instruktör på 

skolan) och skolans rektor varit delaktiga i att ta fram. Där framgår att planen är att: Först 

rädda NIU och parallellt arbeta med att få upp nivåerna på både antal sökande och det 

idrottsliga. När detta är gjort, utvärdera om vi kan söka RIG. Tidsaspekten för detta är till 2027. 

 

STF kommer att fortsätta att arbeta utefter den utvecklingsplan som vi gemensamt tagit fram. 

NIU-verksamheten har själva ett ansvar och en möjlighet att påverka så att utvecklingsplanen 

följs och målen nås. Utvecklingsplanen för NIU tillkommer detta svar som bilaga.  

 

 

 

 

 



   

 

 

Motioner till STF:s årsmöte 2024. 

Olavi Blomfjord 

Lugnet & Kristinegymnaslets skolidrottsförening 
 
 

 

Motion nr 1 av 2. 

Ansök till RF om ett intag till riksidrottsgymnasium {RIG) för olympisk 

tyngdlyftning. Ett RIG i tyngdlyftning ger många fördelar. 

1.  Studietiden kan sträckas ut till 4 år. Det ger möjlighet till en mycket lugnare studietakt och 

eleven har mer tid till återhämtning och träning med hög kvalitet. 

2. En RIG elev har fler lektioner i specialidrotten och fler kurser att välja på riktat mot 

idrottsspecifika ämnen, till exempel idrottsledarskap. 

3. Den ekonomiska fördelen med ett RIG är högre med mer pengar från RF. 

4. En RIG elev är alltid förstahandssökande till det gymnasieprogram som den söker. 

5. Elever från hela landet söker sig till RIG. Deras hemkommuner kan inte neka 

samarbetsavtal med huvudmannens kommun angående skolpeng och 

inackorderingsbidrag. 

 
NIU (nationell idrottsutbildning) har varit aktiv i Falu gymnasium som huvudman sedan 

hösten 2016. Detta är det enda NIU utbildningen i Sverige 

Läraren fyller alla de krav på utbildning som Skolverket och STF har för att kunna verka 

som lärare i RIG funktion med behörighet att betygsätta ämnet idrottsspecialisering 

tyngdlyftning efter genomförda studier vid GIH i Stockholm. 

 

Falu gymnasium har sedan lång tid tillbaka RIG i friidrott och med detta följer en stor 

erfarenhet som tyngdlyftningen kan ta del av. I dagsläget så ligger Styrkelyftförbundet 

långt fram i processen med att förlägga ett RIG i Falun 

 
  



   

Falu gymnasium har NIU utbildningar i följande idrotter. 

• Truppgymnastik 

• Artistisk gymnastik 

• Fotboll 

• Innebandy 

• Orientering 

• MTB orientering 

• Styrkelyft 

• Friidrott 

 
LIU utbildningar i följande idrotter: 

• Handboll 

• Simning 

• Styrkelyft 

• Innebandy 

• Fotboll 

• Människa och Atleten 

• Functional Fitness 

 
Besök gärna hemsidan för mer information: 

https://www.falun.se/utbildning--barnomsorg/gymnasium/kommunala-gymnasieskolor 

/idrottsutbildningar/gemensamma-sidor---idrottsutbildningar/fantastisk-
idrottsmiljo.htm 

I 

 
För att styrelsen i STF ska få en så bra bild som möjligt över vad Falu 

gymnasium kan erbjuda och vilka möjligheter det finns att utveckla NIU 

tyngdlyftning till ett RIG så är mitt förslag att styrelsen gör ett besök här i Falun 

och samtidigt genomför ett styrelsemöte här

http://www.falun.se/utbildning--barnomsorg/gymnasium/kommunala-gymnasieskolor



